
در حالي كه واردات بي رويه نخ و مواد اوليه نس��اجي 
به عن��وان مهم ترين عامل تضعيف اي��ن صنعت در 
سال هاي اخير عنوان شده اس��ت اما انجام اقداماتي 
كه برخي فعالان اين حوزه نام وارون��ه كاري را بر آن 
مي گذارند، از بدتر ش��دن وضعيت صنعت نساجي 
كش��ور خبر مي دهد.  افزايش تعرفه واردات پنبه به 
عنوان ماده اصلي مورد نياز ب��راي توليد نخ از ابتداي 
سال جاري خبري است كه مسئولان مربوطه با استناد 
به آن معتقدند در سال پيش رو شرايط بدتري در انتظار 
توليدكنندگان پنبه و نخ و فعالان حوزه نساجي كشور 
است؛ چراكه افزايش 6 درصدي تعرفه واردات پنبه 
باعث مي شود تا واردات نخ ارزان تر از واردات پنبه تمام 
شود و با بالا رفتن ميزان واردات نخ، توليد كنندگان 
داخلي دست خالي مي مانند.   اظهارات احد كرماني 
عضو انجمن صنايع نساجي ايران مبني بر اينكه سال 

جاري را با افزايش تعرفه واردات پنبه آغاز كرديم كه 
به ضرر توليد داخل اس��ت خود گواه اين ادعاس��ت. 
كرماني مي گويد: تعرفه واردات پنب��ه از ۴ درصد به 
۱۰ درصد افزايش يافته و علاوه بر اين، تعرفه واردات 
پلي استر از ۷ به ۱۰ درصد و تعرفه واردات ويسكوز از 
۴ به ۵ درصد افزايش يافته است كه قطعاً در مجموع 
باعث بالا رفتن قيمت تمام شده توليد نخ و محصولات 
نساجي خواهد شد!  وي مي افزايد: متأسفانه به رغم 
رايزني هاي بسيار در مورد تعرفه هاي افزايش  يافته 
پنبه تجديد نظري صورت نگرفته است.  اين در حالي 
اس��ت كه در كنار افزايش تعرف��ه واردات مواد اوليه 
صنايع نساجي، شركت هاي خارجي فعال در حوزه 
پوشاك هم به توسعه فعاليت هاي خود در استان هاي 
مختلف كشور پرداخته اند. در اين ميان عدم نظارت بر 
ورود محصولات نساجي قاچاق به كشور هم مزيد بر 

علت شده و وضعيت توليد در صنعت نساجي كشور را 
به بن بست رسانده است. 

   نخ چيني نوغانداري را زمين زد
طي سال هاي اخير واردات بي رويه نخ ابريشم علاوه بر 
نساجي، صنعت نوغانداري كشور را هم تحت تأثير قرار 
داده است. خراسان رضوي به عنوان يكي از قطب هاي 
توليد كننده ابريشم از جمله استان هايي است كه از 
گزند اثرات واردات نخ چين��ي در امان نمانده چراكه 
ورود نخ ارزان قيمت چيني بدون نياز سنجي، با كاهش 
تقاضاي خريد تخم نوغان و توليد ابريشم رابطه مستقيم 
دارد. اين در حالي است كه تداوم اين مسئله در سال 
جاري شرايط را بدتر هم كرده است. رئيس اداره توسعه 
نوغانداري خراس��ان رضوي با تأكيد بر اينكه واردات 
بي رويه ابريشم به توليد و توزيع تخم كرم ابريشم، پيله  
تر و در نهايت ابريشم داخلي آسيب جبران ناپذير وارد 

كرده است، مي گويد: سال گذشته 6 هزار و 2۰۰ جعبه 
تخم نوغان در خراس��ان رضوي توزيع شد كه به رغم 
انتظار افزايش تقاضا، امسال اين رقم تاكنون از ۵ هزار و 
۴۰۰ جعبه فراتر نرفته است. بنا به گفته فريد سرجمعي 
حتي امسال براي نخستين بار تخم نوغان چيني هم 
به ميزان ۵3 هزار جعبه وارد چرخه توزيع شد تا از اين 
طريق هزينه هاي توليد كاهش يابد اما اين اقدام مورد 
استقبال نوغانداران قرار نگرفت.  در حالي كه واردات 
بي رويه نخ ابريشم چيني، موجب كاهش تقاضا براي 
خريد تخم نوغان و توليد ابريشم از سوي نوغانداران 
خطه خراسان شده و اين استان در زمينه توليد پيله  تر 
با كمبود مواجه شده است اما مسئولان مربوطه به جاي 
تقويت وضعيت توليد و توزيع تخم كرم ابريشم يا لااقل 
واردات پيله خشك) كه لطمه اي به توليد ابريشم استان 
وارد نمي كند( چشم و گوش بسته بدون بررسي قيمت 
واقعي ابريشم هاي واردشده به گمرك كشور اجازه ورود 

به بازار را صادر مي كنند.  
    صنعت فرش هم زخمي شد

 جداي از مشكلات كوچك و بزرگي كه در سال هاي 
اخير بر سر راه صنعت فرش كشور ايجاد شده است، 
واردات نخ ابريشمي چيني هم در ركود صنعت فرش 
ابريشم در اس��تان هاي مختلف كشور نقش پررنگي 
داشته است. استان قم به عنوان اولين قطب توليد فرش 
ابريشمي هم در سال هاي اخير از آثار سوء ورود كالاهاي 
چيني در امان نمانده است. در حالي كه فرش ابريشم 
بيش از 9۰ درصد توليد فرش دستباف قم را به خود 
اختصاص مي دهد، اما بالا بودن قيمت تمام شده فرش 
ابريشمي با مواد اوليه داخلي به دليل كاهش فعاليت 
نوغانداران سبب ركود جدي در صنعت فرش ابريشم 
اين استان شده است.   مديرعامل شهرك هاي صنعتي 
قم مي گويد: در سال هاي اخير واردات نخ ابريشم چيني 
به يكي از گره هاي كور توليد فرش قم تبديل شده كه 
اين صنعت را به ركود نزديك كرده است. بنا به گفته 
امير هوش��نگ طيبي نژاد در حالي كه كيفيت فرش 
بافته شده با ابريشم توليد داخلي قابل قياس با فرش 
بافته شده با نخ چيني نيست اما بالا بودن هزينه توليد 
نخ ابريشمي مرغوب در داخل و عدم حمايت از صنعت 
نوغانداري راه را براي جولان نخ ابريش��مي چيني باز 
كرده است.  اين مشكل فقط مختص استان قم نيست 
و دومين قطب فرش ابريشم را هم درگير كرده است. 
شهرستان مراغه در آذربايجان غربي با توليد سالانه 
بيش از 6۰هزار متر مربع فرش ابريشم، دومين قطب 
توليد فرش ابريشم بعد از قم محسوب مي شود با اين 
حال به دليل وجود مشكلاتي در زمينه خريد و فروش 
ابريشم حال و روز خوبي ندارد و كارگاه هاي فرش بافي 
اين شهر هم يكي پس از ديگري مهر تعطيل مي خورند. 
قيمت بالاي مواد اوليه توليد فرش به بالا رفتن قيمت 
نهايي و فروش فرش ابريشم منجر شده و اين مسئله در 
كنار پايين آمدن قدرت خريد خريداران و ركود بازار 
خريد و فروش فرش راه را براي فرش هاي ارزان تر بافته 

شده با نخ چيني هموار كرده است. 

به گفته قائم مقام و معاون كل وزارت بهداش��ت اگر 
بخواهيم وضعيت بهداشت و درمان ايران را نسبت به 
ديگر كشورها مقايسه كنيم، در كشور آلمان به ازاي 
هر هزار نف��ر 8/۵ تخت وجود دارد اما اين ش��اخص 
در كشور ما ۱/۷ تخت به ازاي هر هزار نفر است. البته 
كشور ما از شرايط بهتري نسبت به كشورهاي منطقه 
برخوردار است، به طوري كه كشورهاي عراق، سوريه، 
قطر، افغانستان و پاكستان وضعيت بدتري نسبت به 
ما دارند. علاوه بر وضعيت نامناس��ب شاخص تخت 
بيمارستاني در كشور، ۵۷ درصد از كل اين تخت ها 
فرسوده هستند و تعداد قابل توجهي از بيمارستان ها 
به دليل قدمت بالا، ارزش بازس��ازي ندارند. از اين رو 
نمي توانيم كار احداث بيمارستان هاي جديد را متوقف 

كنيم تا به ايده آل هاي جهاني دست يابيم. 
    مراكز درماني در دسترس نيستند

از بين تم��ام آنچه تاكنون گفته ش��د، معضل وجود 
تخت هاي فرسوده در كشور شايد بخش كوچكي از 
مشكلات اين حوزه را تشكيل دهد. عدم دسترسي 
مناسب به بيمارستان ها و مراكز درماني دولتي مجهز 
چهره ديگري از كمبودهاي اين بخش را نشان مي دهد 
كه هرس��اله تعداد زيادي از هموطنانمان را قرباني 
مي كند. اغلب ما اين جمله را از بستگان افراد متوفي 
مي شنويم كه به دليل ترافيك و دير رسيدن به مراكز 
درماني عزيزي را از دس��ت داده اند. همين جمله از 
خدمات درماني نامناسب در مناطق مختلف كشور 
پرده برمي دارد. البرز از جمله اس��تان هايي است كه 

علاوه بر دارا بودن جمعيت بسيار سال هاست از خدمات 
درماني مطلوب بي بهره بوده و نارضايتي ساكنانش را 
دربر داشته اس��ت. به طوري كه صلاح الدين دلشاد، 
مديرعامل مجمع خيرين سلامت اس��تان البرز در 
بخش��ي از صحبت هاي خود از استان البرز به عنوان 
محروم ترين استان كشور در زمينه تخت بيمارستاني 
ياد مي كند. اگر در زمينه تخت بيمارستاني استان البرز 
را بخواهيم با ديگر استان هاي كشور به كفه ترازو ببريم، 
به اين موضوع پي مي بريم كه براي هر هزار نفر در اين 
اس��تان ۰/۴ تخت وجود دارد در حالي كه متوس��ط 
اين شاخص در كشور ۱/2 اس��ت. البته اين شاخص 
در شهرس��تان كاش��ان براي هرهزار نفر سه تخت 
بيمارستاني افزايش مي يابد. در استان هاي اصفهان و 

شيراز نيز براي هر هزار نفر دو تخت و در يزد ۱/۵ تخت 
وجود دارد. اين آمار محروميت اس��تان البرز را نشان 
مي دهد كه دلايل متعددي مانند مهاجرت هاي فراوان 
به استان البرز باعث آن شده است. اكنون بسياري از 
مناطق استان البرز فاقد حتي يك مركز بهداشت و 

درمان، خانه بهداشت و خدمات بهداشتي هستند. 
    كماي 5 ساله بيمارستان فرديس 

شهرستان 6۰۰ هزار نفري فرديس اس��تان البرز از 
مناطق پرجمعيت كشور به ش��مار مي آيد كه فاقد 
بيمارس��تان دولتي بوده و با گذش��ت پنج س��ال از 
كلنگ زني نخستين بيمارستان دولتي اين منطقه 
هنوز اين منطقه در محروميت از خدمات درماني به 
سر مي برد. به دنبال درخواست هاي فراوان ساكنان 
شهرستان فرديس س��ال 89 بالاخره كلنگ احداث 
اولين بيمارستان اين منطقه به زمين خورد. با اينكه 
مردم از اين رخداد خوشحال بودند و اميد داشتند به 
زودي شاهد افتتاح بيمارستان باشند، اما با گذشت پنج 
سال هنوز خبري از زمان به بهره  برداري رسيدن اين 
ساختمان درماني به گوش نمي رسد و همچنان مردم 
در فراق بيمارستان دولتي جان  مي دهند. مسئولان 
استان البرز نيز به كرات در صحبت هاي خود وعده از 
آغاز عمليات ساخت بيمارستان  شهرستان فرديس در 
آينده اي نزديك به مردم مي دهند، اما تاكنون عملي 
نشده اس��ت و مردم اين شهرستان همچنان چشم 
انتظار مانده اند.  علي قنبر زماني، فرماندار فرديس با 
اشاره به اينكه قرار است براي تعيين تكليف بيمارستان 
اين شهرستان نشستي با حضور مسئولان بنياد بركت، 
دانشگاه علوم پزشكي استان البرز، نمايندگان مردم 
اس��تان در مجلس و ديگر مس��ئولان محلي برگزار 
شود، مي گويد: اين بيمارستان قرار است در زميني به 
مساحت ۱۵هزار مترمربع كه از سوي شهرداري كرج 

اهدا شده در بلوار منظريه فرديس احداث شود. 
    زمان نامشخص افتتاح بيمارستان فرديس

عزيز اكبريان نماينده مردم شهرس��تان هاي كرج، 
فرديس و اشتهارد در مجلس شوراي اسلامي با اشاره 
به اينكه وي در مجلس شوراي اسلامي پيگير بودجه 
براي بيمارستان فرديس ش��ده است، مي گويد: اين 
بودجه اختصاص داده ش��د. از اين رو دانشگاه علوم 
پزشكي و اداره راه و شهرسازي استان البرز موظفند 
قراردادي را با پيمانكار براي شروع كار منعقد كنند. 
همچنين س��ازمان مديريت تأييد كرده است كه با 
تعرفه دولتي قرارداد منعقد ش��ود.  محمدرضا ترابي 
رئيس شبكه بهداشت و درمان شهرستان فرديس در 
خصوص احداث بيمارستان فرديس به وجود مشكل 
بودجه و نحوه س��اخت اش��اره مي كند و نويد اين را 
مي دهد كه معضل متوقف شدن بيمارستان فرديس به 
زودي حل مي شود. وي مي افزايد: ساخت بيمارستان 
توسط شركت ديگر وارد عمل خواهد شد و تا يك سال 
و نيم اين پروژه ساخته مي شود. با توجه به اينكه هنوز 
اين پروژه درماني با گذشت پنج سال راكد مانده است، 
زمان به بهره برداري رس��يدن اين طرح همچنان در 

هاله اي از ابهام قرار دارد. 
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 نخ ابريشم چيني 
نوغانداري خراسان و فرش قم را زمينگير كرد

سر نخ بازار استان هاي كشور همچنان در دست چشم بادامي هاست 

شهرستاني كه بيمارستان ندارد

  فرديس البرز 
بي نصيب از طرح تحول سلامت

 قزوين پايلوت شكوفايي 
شهرهاي اسلامي شد 

در راستاي زدودن غفلت ۱5۰ساله توجه      قزوين
 ب�ه ش�هرهاي اس����لامي، قزوي�ن 
به عن�وان پايلوت ش�كوفايي ش�هرهاي اس�لامي معرفي ش�د. 
ش��هردار قزوين با اعلام اين خبر گفت: در راس��تاي احياي شهرهاي 
اسلامي بر اساس معماري ايراني–اسلامي موضوع برگزاري دوازدهمين 
همايش بين المللي شكوفايي شهري در دستور كار شهرداري قزوين 
قرار گرفت. مسعود نصرتي با اشاره به اينكه موضوع شكوفايي شهري 
از ديدگاه سازمان ملل متحد برنامه نويي اس��ت و حدود چهار سال از 
عمر آن مي گذرد، افزود: ايران و شهر قزوين يكي از استقبال كنندگان 
از اين همايش بودند كه توسط اين اس��تان برگزار شد. وي نگاه بومي 
به شكوفايي شهري را مهم برش��مرد و افزود: شهر قزوين براي اجراي 
شكوفايي شهري با نگاه بومي به شش شاخصه مهم CPI مي پردازد تا 
بتواند غفلت ۱۵۰ساله در مورد شكوفايي و احياي شهرهاي اسلامي را 
تحقق بخشد. شهردار قزوين با بيان اينكه شاخصه هاي CPI بايد با نگاه 
ايراني و اسلامي اجرا شود، ادامه داد: چهار شاخصه از شش شاخصه اين 
موضوع براي اجرا در اس��تان قزوين احصا شده كه براي اجرايي كردن 
آنها بايد تدابير لازم انديشيده شده و برنامه ريزي دقيقي صورت گيرد.  
نصرتي گفت: با برنامه ريزي كه از قبل شده بود، قزوين در اجلاس وين 

ورود پيدا كرد و به عنوان پايلوت اجراي اين مهم انتخاب شد.  
 

شيرازي ها تابستان كمبود آب دارند 
با وجود افزايش منابع توليدي آب اما با      فارس
نزديك ش�دن به فصل گرم�ا و كاهش 
فشار آب شهر شيراز تابستان امسال با كمبود آب مواجه مي شود.

 مديرعامل آب و فاضلاب ش��يراز با اعلام اين خبر گفت:سرانه مصرف 
خانگي آب شرب درشيراز ۱32 ليتر در شبانه روز و در كشور اين سرانه 
حدود ۱۵۰ ليتر است. الله بخش نظرپور با بيان اينكه در حال حاضر اكثر 
مشتركين شركت آب و فاضلاب شيراز در منازل خود از كولر هاي آبي 
استفاده مي كنند، افزود: بر اساس نظرات كارشناسان هر كولر آبي در هر 
ساعت بيش از 3۰  ليتر آب مصرف مي كند و چنانچه هر مشترك روزانه 
۱۰ساعت از كولرهاي خود مصرف كنند رقمي معادل ۱83 ميليون ليتر 
مترمكعب مصرف مي شود. وي ادامه داد: مردم با توجه به خشكسالي هاي 
اخير و كاهش س��فره هاي آب زيرزميني در مقدار مص��رف آب توجه 
بيشتري داشته باش��ند و مصرف بهينه از آب را به عنوان يك فرهنگ 
در بين اعضاي خانواده خود نهادينه كنند . نظرپور افزود: جمعيت تحت 
پوشش تأسيسات آبرساني در شهر شيراز يك ميليون و 8۰۰ هزار نفر 
است و 86۱ هزارنفرتحت پوشش فاضلاب هستند . اين مسئول ادامه داد: 
طول كل شبكه و خطوط انتقال آب در شهر شيراز 3 هزار و 3۰۰كيلومتر، 
طول شبكه فاضلاب يك هزار و 3۰۰ كيلومتر، تعداد مشتركان آب 6۱۰ 

هزار مورد و تعداد مشتركان فاضلاب 28۰ هزار مورد است. 

 آمادگي اتريش براي سرمايه گذاري 
در حوزه انرژي و گردشگري ايلام    

معاون هماهنگي امور اقتصادي و توسعه      ايلام
منابع انساني اس�تاندار ايلام از اعلام 
آمادگي ش�ركت هاي اتريشي براي س�رمايه گذاري در حوزه هاي 
انرژي و گردش�گري ايران ت�ا س�قف 5۰ ميلي�ارد دلار خبر داد. 
حشمت اله عسگري گفت: اس��تان ايلام نيز آمادگي دارد براي جذب ۱۰ 
ميليارد دلار س��رمايه گذاري خارجي در حوزه هاي مختلف طرح و پروژه 
تعريف كند.  وي با اشاره به سفر س��فير اتريش به ايلام افزود: در اين سفر 
فرصت هاي س��رمايه گذاري در اين اس��تان با حضور مديران و مسئولان 
حوزه هاي مختلف معرفي مي شود و سفير اتريش در ايران در سفر دو روزه به 
ايلام از مجتمع پتروشيمي و پالايشگاه گاز ايلام، قلعه تاريخي والي، ايستگاه 
تلمبه ذخيره اي سد سيمره و شهر تاريخي سيمره در شهرستان دره شهر 
بازديد مي كند.  عسگري يادآور شد: همچنين در پايان اين سفر، تفاهمنامه 
همكاري مشتركي با حضور مقام هاي استان ايلام و سفير اتريش منعقد 
مي شود.  وي با بيان اينكه پيش از اين نيز چند هلدينگ بزرگ اتريشي كه 
مورد تأييد مسئولان ذيربط هستند به صورت فاينانس در حوزه هاي نفتي 
فعاليت كرده اند، گفت: در هفته هاي گذشته ديداري با سفير و مقام هاي 
كشور اتريش در تهران داش��تيم كه براي س��رمايه گذاري در حوزه هاي 
مختلف اين استان ابراز تمايل كردند.  عس��گري ادامه داد: در اين ديدارها 
تفاهمنامه هايي در خصوص زمينه هاي مشترك همكاري تنظيم و مقرر شد 
سفير اتريش در ايران براي انعقاد تفاهمنامه نهايي به استان ايلام سفر كند.    

 توزيع پكيج هاي توليد برق خورشيدي 
بين عشاير اصفهان    

    اصفهان رئيس اداره بهسازي امور توليد اداره 
كل امور عش�اير اس�تان اصفه�ان از 
 توزي�ع پكيج ه�اي تولي�د ب�رق و حمام ه�اي خورش�يدي 
داد.  خب�ر  اس�تان  اي�ن  ييلاق�ي  مناط�ق  عش�اير  بي�ن 
 محمد حسين غلامي گفت: تا پايان زمان استقرار همه عشاير بيش از 3۰۰ 
پكيج و ۱۰ دستگاه حمام خورشيدي با بيش از يك ميليارد و ۵۰۰ ميليون 
ريال هزينه بين عشاير توزيع مي شود. رئيس اداره بهسازي امور توليد اداره 
كل امور عشاير استان اصفهان افزود: با نصب و راه اندازي پكيج ها تخريب 
مراتع 3۰ درصد كاهش يافته اس��ت. وي ادامه داد: در دس��ترس بودن، 
نامحدود بودن سهولت در جابه جايي و نداشتن آلايندگي از ويژگي هاي 
استفاده از انرژي هاي نو در موسم ييلاق است. رئيس اداره بهسازي امور 
توليد اداره كل امور عشاير اس��تان اصفهان همچنين گفت: با آغاز طرح 
توزيع انرژي هاي نو بين عشاير از سه سال گذشته تاكنون 3۵۰ دستگاه 
پكيج و حمام خورشيدي بين عشاير توزيع شده است. وي با بيان اينكه 
استان اصفهان بيشترين سهم را در ارائه خدمات انرژي هاي نو بين عشاير 
دارد، افزود: اين طرح در جلوگيري از تخريب مراتع و جنگل ها، حفاظت 

محيط زيست و استفاده از انرژهاي تجديد پذير تأثيرگذار است. 

اراك ميزبان جشنواره بين المللي فيلم سبز شد
جشنواره بين المللي فيلم سبز پس از      مركزي
ي�ك وقف�ه ۱۰ س�اله از ۲۴ ت�ا ۳۱ 
ارديبهش�ت ماه به م�دت ي�ك هفت�ه در اراك برگزار مي ش�ود. 
مديركل حفاظت محيط زيست اس��تان مركزي با اعلام اين خبر گفت: با 
توجه به اينكه زبان هنر يك زبان اثرگذار در انتقال مفاهيم فرهنگي است، اين 
جشنواره نيز فرصتي به منظور فرهنگ سازي در رابطه با محيط زيست است، 
چراكه اعتقاد ما اين است كه تنها راه بهبود وضعيت محيط زيست، جلب 
مشاركت هاي مردمي است.  حسينعلي ابراهيمي افزود: از جمله ابزارهايي كه 
به وسيله آن مي توان مشاركت مردمي را جلب كرد و در رابطه با محيط زيست 
فرهنگ سازي كرد، فيلم، عكس، پوستر و هنرهاي تجسمي در كنار هنرهاي 
ديگر است و جشنواره بين المللي فيلم س��بز در حقيقت ميداني است كه 
علاوه بر ايجاد ظرفيت لازم براي فرهنگ سازي، اين فرصت را به هنرمندان و 
علاقه منداني كه در اين حوزه دستي بر آتش دارند فراهم مي كند.  وي گفت: 
هنرمندان اين رشته مي توانند در اين جشنواره شركت كرده و آثار خود را به 
نمايش بگذارند، انتخاب و تجليل شوند، كمااينكه ما جشنواره هاي متعددي 
در حوزه هاي مختلف در سال برگزار مي كنيم كه در آنها از هنرمندان تجليل 
مي شود، بنابراين در حوزه محيط زيست ما براي اينكه بتوانيم هنرمندان اين 

حوزه را ترغيب و تشويق كنيم، اين جشنواره را برگزار مي كنيم. 

 بيمارستان شهيد راثي شاهين دژ 
دهه فجر افتتاح مي شود  

فرمان�دار ش�اهين دژ از افتت�اح      آذربايجان غربي
بيمارستان ش�هيد راثي شهرستان 
ش�اهين دژ در اي�ام ده�ه فج�ر س�ال ج�اري خب��ر داد. 
حسين عباسي با اشاره به وضعيت بهداشت و درمان شهري و روستايي 
شهرستان شاهين دژ گفت: در صورت تخصيص اعتبار مورد نياز بيمارستان 
شهيد راثي شاهين دژ دهه فجر امسال افتتاح مي شود. همچنين اكنون با 
توجه به اجراي طرح تحول سلامت در سال هاي گذشته وضعيت بهداشتي 
و درماني در سطح شهر در شرايط مطلوبي به س��ر مي برد.  وي افزود: با 
اختصاص درمانگاه و امكانات مورد نياز ميزان رضايت مندي مردم شاهين دژ 
نيز افزايش يافته و علاوه بر وجود درمانگاه تخصصي پزشك تخصصي نيز 
براي ارائه خدمات بهتر در اين درمانگاه حضور يافته اند.  عباسي با اشاره به 
اينكه براي مراجعه كنندگان روستايي نيز خدمات ارائه مي شود، ادامه داد: 
در دو نقطه از سطح شهر دو ساختمان براي ارائه خدمات و امكانات پزشكي 
لازم در اختيار آنان قرار گرفته است.  فرماندار شاهين دژ گفت: طرح توسعه 
بيمارستان شهيد راثي نيز از دهه فجر سال 9۴ آغاز شده و تاكنون داراي 
2۰ درصد پيشرفت فيزيكي بوده و در صورت تخصيص اعتبار مورد نياز 

دهه فجر امسال نيز به بهره برداري مي رسد. 

 احداث 98 خانه بهداشت 
در سيستان و بلوچستان    

معاون فني مركز بهداشت استان     سيستان و بلوچستان
سيستان و بلوچستان از راه اندازي 
۹۸ خانه بهداش�ت در اس�تان سيس�تان وبلوچس�تان خبر داد. 
مهدي زنگنه با اشاره به اينكه در شوراي بازنگري طرح گسترش شبكه هاي 
بهداشتي درماني كشور مجوز راه اندازي 98 خانه بهداشت در استان سيستان 
و بلوچستان صادر شده اس��ت، گفت: با موافقت شوراي بازنگري گسترش 
شبكه هاي بهداش��تي و درماني وزارت بهداش��ت و با هدف خدمات رساني 
مطلوب تر به مردم زاهدان و ساير شهروندان استان مركز بهداشت شهر زاهدان 
به دو مركز بهداشت تبديل مي ش��ود و 98 خانه بهداشت در سراسر استان 
راه اندازي مي گردد.  معاون فني مركز بهداشت استان افزود: شوراي بازنگري 
گسترش شبكه هاي بهداشتي و درماني كشور با هدف حفظ و ارتقاي سلامتي 
مردم در قالب واحدهاي ارائه خدمات بر پوشش كامل خدمات بهداشتي و 
درماني بهتر به شهروندان نظارت دارد و  شوراي بازنگري شبكه هاي بهداشت 
كشور با حضور كارشناسان و مدير شوراي بازنگري كشور در دانشگاه علوم 
پزشكي زاهدان برگزار شده است و پس از چند روز بررسي فني تيم وزارتي و 
موقعيت شهر زاهدان و به منظور ارائه خدمات بهتر به شهروندان زاهدان پس 
از انجام مراحل اداري به صورت دو مركز بهداشت شهرستان فعاليت مي كند.  
زنگنه گفت: راه اندازي سه مركز سلامت شهري و 9 پايگاه سلامت در شهر 
زاهدان و ساير شهرهاي تحت پوشش و 98 خانه بهداشت در ساير نقاط استان 

مورد تصويب شوراي بازنگري گسترش شبكه هاي بهداشتي قرار گرفت. 

 چند سالي مي شود كه اجناس وارداتي چيني عرصه را براي توليدات داخلي 
تنگ كرده اس�ت. از مواد اوليه گرفته تا كالاهايي كه مستقيماً وارد بازار 
مصرف كشور مي شود، بي رونقي را نصيب كالاها و توليدات داخلي كرده 

است. در اين ميان اثرات منفي واردات نخ موردنياز در صنايعي چون نساجي 
و فرش بافي از سرزمين چش�م بادامي ها، بيش از ديگر كالا ها خودنمايي 
مي كند، چراكه توانس�ته نقش پررنگي در ركود صنايع مذكور ايفا كند. 

سال هاست حوزه بهداشت و درمان در پيچ و خم مشكلات قرار گرفته و متوليان 
از برطرف كردن معضلات اين بخش عاجز مانده اند. از نبود تخت هاي بيمارستاني 
و فرسودگي بخش هاي درماني كه بگذريم، عدم دسترسي به مركز درماني و 
بيمارستاني از جمله بزرگ ترين مشكلاتي به حساب مي آيد كه مسائل ناگواري را 

براي هموطنانمان در سراسر مناطق محروم ايجاد كرده است. ريسمان مشكلات 
اين حوزه آنچنان س�خت در هم گره خورده اس�ت كه دكتر ايرج حريرچي، 
سخنگوي وزارت بهداشت نيز در نشست خبري دومين سالگرد طرح تحول نظام 
سلامت از فرسودگي بيش از50 درصد تخت هاي بيمارستاني كشور خبر مي دهد. 

ميترا شهبازي
   گزارش يك

مريم احمدي
   گزارش 2

احداث ۱۴9 واحد مسكوني ويژه محرومان 
در كهگيلويه و بويراحمد     

مدي�ركل بني�اد مس�كن انقلاب      كهگيلويه وبويراحمد 
اس�لامي كهگيلويه و بويراحمد از 
آغاز عمليات اجرايي احداث مسكن محرومين خبر داد كه در اين 
ط�رح ۱۴۹ واحد وي�ژه محرومان در اس�تان س�اخته مي ش�ود. 
ابراهيم فرزانه با اشاره به اينكه اجراي طرح هاي هادي و مقاوم سازي اماكن 
روستايي و اعطاي سند مالكيت روستايي مهم ترين اقدام در كاهش مهاجرت 
به شهرها است، گفت: تا پايان سال جاري ساخت ۵ هزار و ۵۵2 واحد به اتمام 
مي رسد و ۴ هزار و ۷32 واحد فروش اقساطي مي شود، علاوه بر اين اكنون 
۴۰ هكتار زمين در شهرهاي سي سخت، چرام و ليكك جهت احداث مسكن 
مهر 99 ساله توسط بنياد مسكن تأمين شده اس��ت.  وي از آغاز عمليات 
اجرايي احداث ۱6 واحد مسكن محرومين در شهر سي سخت خبر داد و در 
اين باره افزود: احداث پروژه هاي ۷6 و ۴8 واحدي در شهر گچساران، پروژه 9 
واحدي مسكن محرومين در شهر دهدشت در سال 9۵ آغاز مي شود.   فرزانه 
نقش بنياد مسكن را در سازندگي و تلاش براي توسعه مناطق محروم استان 
مهم ارزيابي كرد و فعاليت هاي عمراني اين نهاد در روستاها را منشأ خير و 
بركت براي مناطق محروم دانست و افزود: جهت انجام فعاليت هاي عمراني 
در روستاها، حوزه امور ماشين آلات بنياد مسكن استان داراي 32 دستگاه 
ماشين آلات سنگين و نيمه سنگين است كه در عرصه هاي مختلف سازندگي 
و فعاليت هاي عمراني به عنوان يك بازوي توانمند اجرايي و تأثيرگذار در 

راستاي نيل به اهداف بنياد فعاليت مي كنند. 


